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De heer N.G. Staal 

Schimmelpenninckstraat 16  

3861 AL NIJKERK 

 

 

 

Uw brief van 24 september 2021 Ons kenmerk 1210016 

Uw e-mailadres  Bijlage  

Datum 3 november 2021 Behandeld door R.C.C. van Mieghem – M. Koetzier 

Onderwerp Schriftelijke vragen energiearmoede in Nijkerk Team Adviseurs Zelfredzaamheid 

Arbeidsmarkt – Vakspecialisten Wonen 

    

Geachte heer Staal, 

 

Middels deze brief ontvangt u de beantwoording op de door u gestelde schriftelijke vragen over 

energiearmoede in Nijkerk van  24 september jl.   

  

1. Heeft het college zicht op de omvang van de hiervoor beschreven problematiek in Nijkerk?  

 

Momenteel wordt de omvang van deze doelgroep lokaal nog niet actief gemonitord. Landelijk wordt 

onderzocht hoe de doelgroep voor energie-armoede zo goed mogelijk in kaart kan worden gebracht. 

Hoewel hiervoor indicatoren zijn opgesteld zijn deze nog niet eenduidig. Wij houden de ontwikkeling 

hieromtrent nauwlettend in de gaten.   

 

2. Onderschrijft het college de mening van de VVD dat het versneld mogelijk maken van minder 

energieverbruik een van de meest effectieve manieren van armoedebestrijding zal zijn in de 

nabije toekomst?  

 

Het college is van mening dat het verminderen van energieverbruik een belangrijke bijdrage kan leveren 

in het omlaag brengen van vaste lasten voor minimagezinnen. Echter, dit moet gezien worden als een 

integraal onderdeel van de structurele aanpak van armoede. Naast het omlaag brengen van vaste lasten 

en het bieden van minimaregelingen hebben wij ook aandacht voor het vergaren van voldoende 

inkomsten (door participatie/ betaald werk).  
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3. Zo ja, ziet het college mogelijkheden om ter bestrijding van energiearmoede de verduurzaming 

van woningen van de doelgroep versneld te laten plaatsvinden?  

 

Dit vergt een gezamenlijke aanpak van de gemeente, woningcorporaties, verhuurders, en de 

minimadoelgroep. Een structurele aanpak van het probleem vergt daarnaast een substantiële financiële 

impuls. Hiervoor kijken we ook naar het Rijk.  

  

Een eerste stap zou kunnen zijn om de huishoudens die het betreft in kaart te brengen, waarbij 

woningeigenaren en particuliere huurders de voornaamste uitdaging vormen. De corporaties hebben 

zicht op de staat van hun woningen en dus ook beeld bij welke woningen mogelijk bijdragen aan 

energiearmoede. Op basis van het geschetste beeld zou vervolgens gekeken kunnen worden welke 

mogelijkheden er zijn om de verduurzaming van woningen van deze doelgroep versneld te laten 

plaatsvinden 

  

Daarnaast vinden wij het belangrijk de doelgroep te informeren over de bestaande mogelijkheden tot 

het doen van (kosteloze) aanpassingen voor energiebesparing en het verkrijgen van (landelijke) 

subsidies voor verduurzaming. Als gemeente bekijken wij eveneens de mogelijkheden om inwoners 

hierin te ondersteunen. Zie hiervoor de beantwoording bij vraag 4.     
 

4. Is het college bereid om daartoe op korte termijn maatregelen te ontwikkelen en in te voeren 

als onderdeel van Nijkerks armoedebeleid?  

 

In januari 2020 is in Nijkerk de pilot ‘Energiebesparing voor Minima’ opgestart. Deze pilot was een 

initiatief binnen de Dialooggroep ‘Armoede Nijkerk Uit’ (Samen aan Zet). De pilot is per 1 oktober 2021 

beëindigd. Voorafgaand aan deze pilot zijn 900 minimagezinnen aangeschreven op basis van gegevens 

van de gemeente en het Ouderenfonds. Zij kregen gratis ondersteuning van een energiecoach en 

kosteloze maatregelen voor energiebesparing aangeboden. In de pilot was ruimte voor 50 deelnemers. 

Door tussenkomst van de corona-crisis zijn uiteindelijk 30 huisbezoeken afgelegd.  

  

Het college is in afwachting van de eindevaluatie van deze pilot. Hierin komt de rol en effectiviteit van 

de energiecoach en het energieloket aan bod. Op basis van de bevindingen in de evaluatie kan het 

college verdere uitspraken doen over de (door-)ontwikkeling van passende maatregelen. De evaluatie 

wordt uiterlijk in kwartaal 1 van 2022 afgerond.  

  

Het onderwerp energiearmoede wordt meegenomen in de Transitievisie Warmte, die op korte termijn 

ter besluitvorming aan de gemeenteraad wordt aangeboden. Een belangrijk uitgangspunt voor de 

warmtetransitie is om die voor iedereen mogelijk te maken en betaalbaar te houden. Bij het ontwikkelen 

van maatregelen wordt deze doelgroep dan ook expliciet meegenomen.  

 
Op 26 oktober wordt daarnaast een subsidieregeling gelanceerd, waarin aandacht is voor huurders: zij 

kunnen een Energie-bespaarbox ophalen. Ook krijg een aantal huurders een energiedisplay 

aangeboden, waarmee ze inzicht krijgen in hun energieverbruik. Deze acties zijn in samenwerking met 
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de woningcorporaties en het Energieloket opgezet en uitgevoerd. Er is daarbij ook nadrukkelijk aandacht 

voor een stukje bewustwording. 

 

5. Hoe kijkt het college in dit verband naar de rol van de energiecoaches die zijn ingesteld n.a.v. 

het project Samen Aan Zet, om met goede voorlichting en informatie relatief eenvoudige 

besparingen op energieverbruik te bevorderen (de zgn. quick wins)?  

 

Zie beantwoording vraag 4. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Nijkerk, 

de secretaris,         de burgemeester, 

 

 

 

de heer D.J. van Huizen   de heer mr. drs. G.D. Renkema 

 

 

 

 


